
Dagordning:
11.30 Gemensam lunch
12.30 Status/vad har gjorts ST/Avelsrådet
13.30 Status/vad har gjorts arbetsgruppen
14.30 Kaffe
15.00 Second opinion
15.30 Diskussion
16.00 Hur går vi vidare, nästa steg?
ca 16.30 Avslutning
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Betäckta varmblodiga ston 2000-2018 enligt UET´s statistik
Land 2000 2005 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019

Belgien 1 196 753 419 455 457 449 459 544 494 476 434 509

Danmark 1 505 1 207 936 875 769 694 575 500 651 688 794 778

Finland 2 350 2 700 2 550 2 270 2 050 1 896 1 617 1 550 1 553 1 650 1 580 1 560

Frankrike 16 730 15 981 16 685 16 565 16 306 15 878 15 763 15 612 15 390 14 902 14 689 14 082

Holland 638 679 508 440 368 368 290 133 242 254 280 227

Italien 5 088 ?? Ca 3 600 3 836 3 394 2 470 1 981 1 991 2 034 2 216 2 347 2 413

Norge 1 365 933 1 103 949 932 817 686 707 765 715 711 683

Spanien 728 420 398 357 320 285 318 297 287 263 267 302

Schweiz 103 58 51 53 60 46 49 49 60 52 52 33

Sverige 6 749 4 449 4 924 4 582 4 234 4 245 4 204 4 281 4 383 4 427 4 483 4 433

Tjeckien 48 83 75 81 69 61 52 51 54 58 51 52

Tyskland 2 671 952 520 674 396 421 392 376 520 342 316 275

Österrike 576 350 204 160 150 150 143 145 140 133 120 107

Ryssland 1 212 2 961 1 780 1 632 1 178 1 220 1 980 1 490

EUROPEISK TRAVAVEL

Det betäcktes 2019 ston även i Serbien 255st, Ungern 115st, Slovenien 70st, Irland 11st och Estland 1st
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ST:S STYRELSE
2019-03-29

Svenska hästar födda utomlands 
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•1. En i Sverige född häst undan ett vid fölningstillfället hos ST registrerat 
sto eller
•2. En i utlandet född häst undan ett vid fölningstillfället hos ST 
registrerat sto, där fölet kommit till Sverige och genomgått märkning eller 
kontroll av märkning, signalementsbeskrivning och provtagning för DNA-
och eller blodtypning under födelseåret och stannat kvar här fram till 
dess att hästpass för fölet har erhållits.
•Svensk häst - en svenskfödd häst och en mockinländare
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Svenskföddbegreppet
Registrerings- och avelsreglementets 10 kap 2§



Nuvarande definition av svenskfödd har funnits sen 
åtminstone 1990.

1990 och sen 2010 ska fölet stanna kvar till den 
registrerats/fått hästpass. Alla andra år helt enligt 
regelverket att åka fram och tillbaka samma dag.
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Zooteknikförordningen

Ett avelsprogram definieras som ett systematiskt 
förvarande, inklusive registrering, urval, avel och 
utbyte av avelsdjur och avelsmaterial från dem –
som utformas och genomförs för att bevara eller 

förstärka fenotypiska och/eller genotypiska 
egenskaper hos den avsedda populationen
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Zooteknikförordningen

Avelsorganisationer som erkänts i en medlemsstat 
bör ha möjlighet att genomföra sina godkända 

avelsprogram i en eller flera medlemsstater i för att 
säkerställa bästa möjliga användning inom unionen 

av avelsdjur med högt avelsvärde

SVENSKFÖDD TRAVHÄST
2020-08-12

ChO 2020-08-12



ChO 2020-08-12

SVENSKFÖDD TRAVHÄST
2020-08-12

Norge Danmark Finland Neder
-länderna

Tyskland Frankrike Italien

Får fölen födas utomlands? Ja Ja Ja Ja Ja Ja Ja

Måste fölen komma ”hem” 
innan årsskiftet?

Nej 
(men som 
1,5-åring, 
nytt)

Nej Ja Nej Nej Nej Ja

Om de inte behöver komma 
hem, måste fölen identifieras 
av förbundets personal?

Nej (nytt 
från och 
med i år) Ja ? Ja Nej

Av personal i 
landet som de 
har avtal med

?



Zooteknikförordningen

Ett tiotal utländska avelsförbund har utökade territorier i 
Sverige.

Med den tolkning som JBV gjort så har i stort sett alla 
Europeiska travländer i dag utökade territorier i praktiken även 

om de inte sökt om det. Det har aviserats från norsk och finsk 
sida att de tänker söka.
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Zooteknikförordningen

Ansökningar om utökade territorier var resultat av David Slottner från JBV 
besök i avelsrådet 17 juni 2019.

Vid följande möten har sen frågan behandlats av avelsrådet:
- 2019-09-09 – Information om översättningar underlag till JBV
- 2019-11-25 – JBV har skickat till Holland, Tyskland och Frankrike 8/10. 

Danmark, Norge, Finland 9/10 och Italien 20/11.
- 2020-03-19 – Information om eventuella reaktioner från mottagarländerna.
- 2020-04-23 - Information om status
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Avelsrådet har utifrån de juridiska granskningar som 
gjorts och den information vi fått arbetat utifrån ett 

första förslag som innebär:

- En förändrad modell för uppfödarmedel
- Förändrade identifierings och stamboksföringsregler
- En förändrad definition av svenskfödd begreppet
- Anpassade prissättningar
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Svenskfödd Travhäst - minnesanteckningar 
 

Best Western Bromma, 2020-08-12 

 

Deltagare:  

På plats: 

Ingemar Alin, ASVT 

Johan Björnson, ”Arbetsgruppen” 

Claes Broberg, ST 

Ove Conradsson, ”Arbetsgruppen” 

Ulf Hörnberg, ST 

Stefan Johansson, Avelsrådet 

Maria Lejon, Avelsrådet 
Jenny Nilsson, Avelsrådet 

Christina Olsson, ST 
Lennart Peterson-Brodda, Avelsrådet 

Antti Rautalinko, ST 

Bengt Wall, ”Arbetsgruppen” 

 

via Teams (med stundtals dåligt ljud): 

Johan Hellander, Avelsrådet 

Sara Lennartsson, Avelsrådet 

 

Sekreterare: Therese Lundqvist, ST 

 

Presentationen från mötet bifogas. Nedan är en sammanfattning av de slutsatser som blev resultat av 

mötet. 

 

Arbetsgruppens förslag att flytta utbetalningen av uppfödarmedel från ST till ASVT bedöms under 

mötet som tveksamma skattemässigt, men behöver granskas närmare av juridiskt och skattemässigt 

sakkunniga. Likaså förslaget om att i stället bilda en stiftelse. 

Kriterier för uppfödarmedlen skulle i dessa fall t.ex. kunna vara att hästen måste vara född i land var 

djurskydds- och medicineringsregler motsvarar eller är hårdare än Sveriges. 

 

Carl Fredrik Bergström, professor i Europarätt, har fått frågan om han vill/kan fördjupa utredning lite 

rörande jordbruk/fiskeri/miljö som han gjorde vissa öppningar för, men ST har inte fått svar på 

förfrågan ännu. ST har också skickat en fråga till Jordbruksverket om det är förenligt med EU-rätten 

och om de skulle godkänna ett regelverk som kräver att hästarna måste födas i Sverige. Man är 

överens om att denna fråga bör tas ”högre upp” på JBV och frågan har också ställts till flera på JBV bl 

a gs.  

 

Förslag om differentierade uppfödarmedel (t.ex. 10% för hästar födda utomlands och 20% för hästar 
födda i Sverige) är deltagarna tveksamma till då det troligen inte är hållbart juridiskt. 

 

Man enas om att se vilka alternativ som är rättsligt möjliga innan man tar beslut om vilket som ska 

väljas. 

 

Man var överens om att gå vidare med Avelsrådets förslag om uppfödarpremier, dvs uppfödarpremier 

ska betalas ut för starter gjorda i Sverige samt endast utländska Grupp I-lopp. Det ansågs särskilt 

angeläget för att ta bort uppfödarpremierna för starter i USA.  

 

Vi inte kan göra alla ändringar snabbt, uppfödaren måste i förväg veta vilka regler som kommer att 

gälla för fölet när hen betäcker stoet. 



 

På kort sikt – Avelsrådet får titta på olika scenarier, både med och utan utnyttjande av utökade 

territorier. Andra variationer kan vara att skilja på hästpass och stambokföring och olika avgifter för 

det senare. Detta kan leda till att det behöver göras reglementsändringar inför nästa år. 

 

På lång sikt – Christina och Ove får i uppdrag att försöka få till ett möte med Jordbruksverkets 

generaldirektör Christina Nordin och också skissa på en dagordning för ett sådant möte. Viktigt att 

använda djurskyddet som motiv till frågan. Utifrån resultatet av dialogen med Jordbruksverket kan det 

bli aktuellt med en större juridisk granskning av olika regler och de alternativ detta i så fall skulle ge.  

 

 

 

Johan Björnsson önskade ett tillägg i anteckningarna enligt mail 2020-08-26 som rör svenskfödd 

gruppens mest konkreta förslag:  

Dvs hästarna att måste transporteras till Sverige för att föras in i stamboken, visserligen nämndes den 

förhöjda avgiften men jag tycker det är viktigt att även ovannämnda står med i minnesanteckningen. 
Den delen är viktig för oss i svenskfödd gruppen. 
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